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Jaroměř dnes – díl osmý
Neobyčejně výjimečná historická památka. 
Místo velkého množství osudů a příběhů, 
z nichž možná každý by vydal na obsáhlou 
knihu. Nejen to je vojenský pevnostní hřbitov 
v Josefově. V letech první světové války se 
toto místo stává poslední zastávkou stovek 
a tisíců zajatých vojáků. V posledních měsí-
cích se zřejmě k tomuto místu neustále vrací 
myšlenky celé řady lidí. Proč? Důvodem je v 
letech 2004 – 2005 proběhlá rekonstrukce, 
respektive generální oprava, zasahující starý 
i nový pevnostní hřbitov.
Státní dotace činila 100 %. Na oba hřbito-
vy bylo poskytnuto celkem Kč 9 345 000,-. 
Je třeba jasně napsat, že celou tuto dotaci 
zajišťoval a zajistil bývalý starosta ing. Čer-
mák. Referentem, který tuto akci dostal do 
své odpovědnosti, byl p. Plecháč. S p. Ple-
cháčem byl ukončen pracovní poměr ke kon-
ci roku 2004. Důvodem byla jeho vědomá 
manipulace a přepisy údajů na formulářích 
pro ministerstvo v souvislosti s jinou jím spra-
vovanou akcí. 
Na jaře 2005 převzal akci vojenský hřbitov 
ing. Kaiser, referent odboru investic. Jednot-
livé složky si dohledává v různých skříních, 
hromadách a stolech. Nedaří se mu dohledat 
vše. Požádal jsem o pomoc zástupce útvaru 
vnitřní kontroly a auditu. Po určité době je 
nalezeno vše. Kromě dvou zásadních věcí. 
Smlouvy na oba hřbitovy, které po projedná-
ní v radě města 9. 6. 2004 musí být uloženy 
u sekretářky, nebyly v archivu nalezeny. 
Naštěstí existuje rezerva. U tajemníka. V 
archivu bývalého tajemníka p. Nývlta není ale 
také nic! Smlouvy, které jsou v usnesení rady 
města označené jako schválené, nejsou k 
nalezení! Nezbývá nám nic jiného než praco-
vat s těmi, které má ing. Kaiser. Navždy už ale 
zůstane nezodpovězena otázka, zda smlouvy 
projednané v RM jsou totožné s těmi, které 
dnes má k dispozici odbor investic. Za celý 
rok a půl jsem nic podobného nezažil. O to 
zvláštnější je to, že jde o smlouvy se 100 % 
státní dotací na téměř 10 miliónů. 
Při svém příchodu na úřad jsem získal celou 
řadu rad od celé řady lidí. Nejvíce se opako-
valo: „Dej si pozor na ten hřbitov. To smrdí. 
Znáš přece Čermáka.“ O jedné z největších 
podlostí vůči městu, které se dopustil, jsem 
již psal. Aniž by kdokoliv ze zastupitelů věděl 
o jeho ryze osobní aktivitě, zažádal sám o 
další dvě dotace na vojenský hřbitov! Osobně 
požadoval práce a služby, které nemohly být 
provedeny, neboť předmětné úkony byly pro-
vedeny již dříve, případně měly být provede-

ny na něčem, co neexistuje! Další dotace na 
starý pevnostní hřbitov ve výši Kč 1 460 000,- 
se tedy měla stát čím? Na tuto otázku si kaž-
dý může odpovědět po svém. U koho byl opět 
objednán projekt? U společnosti TORKRET 
– Zdeněk Bartoň, s.r.o., tedy vítěze a hlavní-
ho dodavatel prací v letech 2004 a 2005. Kdo 
osobně vše vyřizuje? Ing. Čermák! V lednu 
2005, bez přítomnosti byť jediného zástupce 
odboru investic. Asi chtěl ing. Čermák všech-
ny občany našeho města příjemně překvapit. 
K velkému překvapení došlo. O rok později. 
Všichni přítomní zastupitelé, kromě ing. Sala-
če, toto povánoční překvapení odmítli. Město 
tím bylo ochráněno proti další bolestivé ráně.
Na jaře 2005 jsem jel na hřbitov s ing. Zacha-
řem, vedoucím odboru investic, ing. Kai-
serem a paní místostarostkou Kubkovou. 
Ing. Zachař a ing. Kaiser nás informovali o 
neprovedení prací v souvislosti se souborem 
náhrobků. Jednalo se o částku více než Kč 
1,3 mil. Tehdy jsem také poprvé uslyšel, že 
jedna polovina těchto neprovedených prací 
byla již zaplacena v roce 2004! Předávací 
protokol podepsal p. Plecháč. Požádal jsem 
o svolání schůzky se zástupci ministerstva 
a dodavatele. Scházíme se v kanceláři u p. 
Kubkové. Reakce zástupce MO byla neuvěři-
telná. Tak vysokou částku za posledních 5 let 
ministerstvu nikdo nevrátil. Zvýšeným hlasem 
jsem mu oznámil, že naše město nehodlá 
platit za něco, co není provedeno. Zástup-
ce dodavatele argumentuje tím, že provedli 
celou řadu víceprací na něčem jiném. Sděluji 
mu, že není problém udělat důkladnou kontro-
lu všech provedených prací odbornou firmou. 
Závěr je jasný. Do konce lhůty dojednané ve 
smlouvě, která je ještě o měsíc prodlouže-
na, budou veškeré reklamované nedodělky 
odstraněny a práce dokončeny. Navíc město 
neproplatí opravu zdi na novém pevnostním 
hřbitově! Proč? Žádná zeď tam nestojí! To mi 
něco připomíná. Celkově neproplatíme doda-
vateli částku cca Kč 700 000,-.
Celé hodiny, při jednáních i mimo ně, jsem 
prosil ing. Kaisera o maximální ostražitost. 
Dvacetkrát, možná třicetkrát jsem ing. Kaise-
rovi vysvětloval, že drobné pochybení může 
mít nedozírné následky. A také jsem ing. Kai-
serovi bezvýhradně věřil. Vlastně, nic jiného 
Vám, při rozmanitosti a početnosti problémů, 
nezbývá.
Několik měsíců po celkovém vyhodnocení, po 
úhradě posledních faktur, k jejichž zaplacení 
dal pokyn právě ing. Kaiser, se otevírají dve-
ře mé kanceláře. Prvním větám ing. Kaisera 

nerozumím. Za krátkou chvíli chápu. Přišel 
mi sdělit, že práce na souboru náhrobků pro-
vedeny nebyly!! Snažím se být maximálně 
klidný a ptám se, proč nechal tedy proplatit 
faktury, proč něco neřekl dříve. „Pane staros-
to, nezlobte se, ale nedokážu tuhle situaci 
vysvětlit, asi nějaký zkrat nebo co. Opravdu 
nevím!!!!“ Nevím, jak dlouho jsme společně 
seděli, nevím, kolikrát jsem se ing. Kaisera 
zeptal na to samé. Nemohl jsem tomu uvěřit. 
Stále odpovídal stejně. Druhý den onemocněl. 
Nemocný byl až do konce pracovního pomě-
ru, o jehož ukončení požádal okamžitě. Od té 
doby jsem ing. Kaisera neviděl. O celé této 
závažné skutečnosti jsem během několika 
dnů okamžitě informoval celé zastupitelstvo. 
Ing. Salač žádá o podání trestního oznáme-
ní. Proč? Že vedení města zatajilo informace! 
Jeho usnesení není odsouhlaseno z jednoho 
prostého důvodu. Zastupitelstvo dostává infor-
mace o situaci na hřbitově už od léta 2005. 
Vše je zaznamenáno na zvukovém záznamu. 
Je až do nebe volající, co vše je tento člověk 
schopen učinit při vidině nějaké placené židle 
na úřadě. Jeden příklad za všechny. Necelé 
tři měsíce po odvolání ing. Čermáka, bylo 
to 10. 6. 2005, přišel za mnou do kanceláře. 
Jako když si objednává 10 housek, sdělil, že 
by rád obsadil místo sedmého radního a dále, 
že bude vykonávat druhého místostarostu, 
ale ne toho neuvolněného, neplaceného, 
nýbrž uvolněného, placeného. Řekl toho více, 
ale to už jsem snad ani nevnímal. Díval jsem 
se mu do očí. Nehnul ani brvou. Je to zvlášt-
ní člověk. Vlastně, u nás doma tomu říkáme 
jinak. Protože jsem ten den s rodinou odjížděl 
na dovolenou, slíbil jsem, že před zastupitel-
stvem dne 30. 6. 2005 mu sdělím své stano-
visko. Definitivně rozhodnutý jsem byl při prv-
ní procházce po pobřeží. Po dovolené jsem 
si připravil kancelář k předání. Věděl jsem, 
že při neuspokojení požadavku ing. Salače 
bude hledat jakoukoliv jinou cestu. Asi 20 
minut před jednáním zastupitelstva, za účasti 
p. Pálky, jsem ing. Salačovi sdělil: „Nikdy Tě 
nebudu volit a zadruhé nikdy nebudu nikoho 
přemlouvat, aby Tě volil.“ Přestal se ovládat. 
Začal křičet. „Do pěti minut budete odvoláni. 
Mám zajištěných 11 hlasů!“ V tu chvíli jsem 
byl ale již na odchodu. Ve směru křiku jsem 
odpověděl. „Jdi do toho. Kancelář mám ukli-
zenou a připravenou k předání.“ Dostal dva 
hlasy. Od té doby si ing. Salač výrazně rozu-
mí s ing. Čermákem.
Zpátky ale ke hřbitovu. Další zainteresovanou 
osobou byl ing. Zachař. I on podal okamžitě 



Soužití Romů a Čechů není v našem městě 
rozhodně ideální. Chyby se však dají najít na 
obou stranách. Nesmyslného vzájemného 
osočování bylo již dost, je nutné spojit síly a 
pokusit se odstranit problémy, které nám tolik 
ztrpčují život a na které upozorňují obyvatelé 
města ve stížnostech. Jedná se například o 
rušení nočního klidu, nepořádek v ulicích, kde 
bydlí romské rodiny, ohrožení bezpečnosti 
svých dětí a na volně pobíhající psy romských 
rodin. V poslední době část romského obyva-
telstva není pro nedostatek příjmů schopna 
dostát svým povinnostem vyplývajícím z prá-
va užívání bytu. Velmi často se také objevují v 
situaci, kdy romská rodina obývá byt v domě, 
kde je většina obyvatel domu neromská nebo 
naopak. Dochází k mnoha konfliktům, které 
vycházejí jak z případné počáteční nesná-
šenlivosti, tak z diametrálně odlišného život-
ního stylu Romů a neromského obyvatelstva. 
Řešením těchto problémů se zabývám při 
jednáních rady města, v práci v komisi pro 
národnostní menšiny a na jednotlivých odbo-
rech, kterých se tyto problémy úzce dotýkají. 
Je nutné si však uvědomit jednu podstatnou 
skutečnost, že tak jako občané této republi-
ky se dělí na bezproblémové a problémové 
(nepřizpůsobivé), tak se dělíme i my Romové. 
Problémy, které jsou uváděny ve stížnostech 
provádí právě ti nepřizpůsobilí. Co je k tomu 
vede? Je to určitě jiný životní styl, ale i pro-
blémy, které přináší současná doba, jako je 
například vysoká nezaměstnanost Romů a s 
tím spojené ekonomické problémy romských 
rodin.
Značná část romské menšiny patří do sociál-
ně nejslabší skupiny s vysokou nezaměstna-
ností, s nízkou úrovní vzdělání a s podílem 
na páchané trestné činnosti. Podíl romské 
populace na celkovém počtu obyvatel se na 
jedné straně zvyšuje, na druhé straně se však 
tato populace obtížně zapojuje do procesů, 
které jsou vlastní většině jedinců naší společ-
nosti. Domnívám se, že vysoká míra romské 
nezaměstnanosti představuje jeden z nejpod-
statnějších problémů týkajících se romské 
komunity a jejího postavení ve společnosti. 
Hlavní příčiny jsou dány menší schopnos-
tí příslušníků romské komunity přizpůsobit 
se ekonomickým změnám, požadavkům 
trhu práce, nízkou nebo žádnou kvalifikací, 
nedostatkem pracovních příležitostí, nedo-
statečnou pracovní morálkou, demotivujícím 

systémem sociálních dávek a neochotou 
zaměstnavatelů, vyplývající částečně z jejich 
předsudků a zčásti z negativních zkušeností.
Také snaha některých podnikatelů zaměstná-
vat romské spoluobčany bez jejich řádného 
přihlášení situaci určitě nezlepší ani na straně 
Romů, ani na straně společnosti. Tady vidím 
rezervy státních kontrolních orgánů, které by 
měly důsledněji kontrolovat občany pobírající 
státní podporu. 
Další zápornou věcí některých Romů je ten-
dence spoléhat na systém sociálních dávek, 
která je částečně posilována samotnou 
koncepcí sociálního systému - pro početné 
romské rodiny je finančně výhodnější než 
nekvalifikovaná práce za nízké mzdy. V tom-
to bodě vidím rezervy státních orgánů. Pře-
ce když stát zvýhodní romskou rodinu, která 
má zájem na tom, aby její děti chodily řád-
ně do školy a dosáhly vyššího vzdělání, než 
základního, ostatní si z toho vezmou příklad 
a situace se začne zlepšovat. O to by snad 
mělo nám všem jít, aby se u romské populace 
zvedlo vzdělání a s ním zároveň i stupeň inte-
ligence a zaměstnanosti. Jako příklad uvedu 
soužití bílých a černých občanů USA, kde se 
situace proti 50.a 60.letům minulého století 
diametrálně změnila. Stačí se podívat, kdo 
dnes vykonává v USA funkci ministra zahrani-
čí. Pomoc od státu vidím např.v tom, že dob-
ře se učící romské děti budou mít ve škole 
bezplatné obědy, dostanou učební pomůcky 
zdarma apod. Myslím si, že jestli je ve městě 
upřímný zájem o zlepšení úrovně soužití, že 
se na tyto věci finanční prostředky najdou.
Chtěl bych se ještě zmínit o fámách, kte-
ré se šíří po městě, že se chystá přísun 
romských rodin ze Slovenska do Josefo-
va a Jaroměře. Toto je pustá lež a přijde 
mi, že někdo má zájem na rozdmýchávání 
protiromské nálady ve městě. Tomu, kdo 
rozšiřuje tyto lži, se to daří. Další zmínka je 
o mém skupování městských domů pro tyto 
nové občany. Vlasním dva obytné domy v 
Josefově. Jeden je zatím prázdný před rekon-
strukcí. Ve druhém se snažím ubytovat řád-
né pracovité místní romské rodiny. A že jsem 
jim nenasadil tržní nájemné? Přece když jim 
chci pomoci, tak je nebudu ožebračovat na 
nájemném. Další řeči, které jsem se doslechl, 
jsou ty, že jsem před minulými volbami slíbil 
pomoci vybudovat v Josefově romské kultur-
ní a vzdělávací středisko. Ano, dokonce jsme  

nechali vypracovat studii, ale nenašli jsme 
pro tuto akci pochopení u tehdejšího vedení 
města a kraje.
Většina lidí v tomto městě mne zná a ví, že 
patřím mezi slušné a pracovité Romy. Vedle 
mé podnikatelské činnosti vykonávám i poli-
tickou činnost a proto vítám každý podnět, 
který by dokázal tuto složitou situaci řešit a 
sám se také o to snažím. Mezi ty správné 
podněty patří snaha od úřadů práce podmínit 
poskytování alespoň některých dávek splně-
ním určitých požadavků, například provozo-
váním veřejně prospěšných prací.
Dalším závažným problémem je výchova 
dětí v rodinách, kde vyrůstají v prostředí, kte-
ré často nechápe význam vzdělání a staví 
tyto hodnoty velmi nízko. Vstup do základní 
školy bývá pro romské dítě sociálně slabých 
rodin často šokem, který navenek potvrzu-
je nemožnost jeho důstojného začlenění do 
společnosti. Když vezmeme do úvahy mož-
nost jazykové bariéry, která může být zdrojem 
mnoha neúspěchů romských dětí ve vzdělá-
vacím procesu a postupující náročnost výu-
ky, nedostatky se neprodleně dostaví a pro 
romské děti bývá adaptace na nové prostředí 
nepřekonatelnou překážkou. Zde je široký 
prostor pro práci terénního pracovníka, do 
jehož oblasti práce patří pomoc pedagogům 
v samotném výchovně vzdělávacím procesu, 
pomoc při mimoškolních činnostech a vol-
nočasových aktivitách, spolupráce s rodiči a 
práce s romskou komunitou v místních ško-
lách. Proto bych jim chtěl touto cestou vyslovit 
dík za jejich práci.
Stávající situaci romského etnika v našem 
městě je možné interpretovat různě, ale jedno 
vím jistě. Pokud budou spolupracovat všich-
ni, kteří mají zájem na rozvoji soužití místních 
obyvatel a romské komunity, můžeme dojít 
společně k cíli a tím je důstojný a plnohodnot-
ný život všech občanů města.
Rudolf Polák, předseda komise pro
Národnostní menšiny ve městě

Můj pohled na soužití českého a romského obyvatelstva ve městě

výpověď z pracovního poměru. Na jednání 
rady města sděluje, že tvrzení ing. Kaisera 
jsou nepravdivá! Musím přiznat, že v pozici 
neodborníka a v situaci, kdy vedoucí tvrdí 
opak než jeho podřízený, který má akci na 
starost, je rozhodování nezáviděníhodnou 
disciplínou. Kontaktujeme právníky, píšeme, 
žádáme, jednáme, necháváme vyhotovit zna-
lecký posudek, který zcela evidentně potvrzu-
je neprovedení prací u kontrolovaných sedmi 
náhrobků z celkového počtu 44. Společnost 
TORKRET tvrdí, že udělala vše dle smlouvy, 
jejíž původní verze zřejmě neexistují. Ing. 
Kaiser vše podepsal a dal vše proplatit, poté 
po několika měsících, tvrdí, že nebylo prove-
deno nic. Také ing. Zachař mizí z úřadu jak 
pára nad hrncem.
„Nanejvýš spravedlivý“ ing. Salač uvědomuje 
ministra financí o celé záležitosti. Přicházejí 

pracovnice Finančního úřadu v Náchodě na 
kontrolu, která trvá do dnešního dne. Obě 
tyto kontrolorky přijímají postup našeho měs-
ta velice pozitivně. Vidí, že nic neskrýváme, 
naopak, sami zadáváme znalecký posudek. 
Na rozkaz ministra obrany přijíždí další kon-
trola z MO. K mému překvapení stejní lidé! 
Žádají, aby jim byly zaslány kopie všech kon-
trol a zjištění, které se hřbitova týkají. Domní-
val jsem se, že jejich kontrola bude kontro-
lou mimo jiné fyzickou, ne kontrolou, kdy se 
budou seznamovat se závěry ostatních zjiště-
ní a kontrol a poté učiní rozhodnutí. Díky práci 
JUDr. Jirouše a pracovníků útvaru VKA mohu 
ve lhůtě 5 dnů odeslat námitky k rozhodnu-
tí MO. Namítáme několik zcela evidentních 
chyb pracovníků MO. Současně odjíždím na 
finanční úřad, abych mohl odpoledne podat 
alespoň nějakou informaci členům rady měs-

ta. Ze strany kontrolorky FÚ v Náchodě jsem 
informován v tom smyslu, že s rozhodnutím 
vracení jakékoliv částky máme počkat až do 
ukončení kontroly z jejich strany. Těsně před 
odchodem mi ukazuje dvě fotografie. Jednu, 
kterou si pořídily při zahájení kontroly a dru-
hou, kterou našly v dokumentaci celé akce. 
Druhá fotka je z roku 2000, údajně pořízená 
po provedení opravy pletiva na novém hřbi-
tově. Musel jsem přiznat, že nevidím jediný 
rozdíl. 
Při cestě z Náchoda toho vyslechl volant mno-
ho. Jediné, co mohu zveřejnit je to, že udělám 
vše pro jasné objasnění odpovědnosti jednot-
livců tohoto neslavného příběhu neobyčejně 
výjimečné historické památky.

Jiří Klepsa

Prohlášení
Dovoluji si touto cestou sdělit všem 
občanům našeho města, že jakákoliv 
informace o příchodu další skupiny 
Romů do Jaroměře nebo Josefova, je 
nepravdivá.

Jiří Klepsa



Technické služby města Poděkování

Pro zlepšení stavu místních komunikací a snížení nákladovosti na jejich opravy, schválilo 
Zastupitelstvo města pro TSM zakoupení vysprávkového stroje ROSCO RA 2000 od výrobce 
Silniční technika Nová Paka.
Důvodem bylo nejen snížení nákladů na opravy, ale i zvýšení mobility a časové nezávislosti 
na termínech, kterými byly TSM časové vázány při opravách, které byly realizovány dodava-
telským způsobem.
Stroj byl již výrobcem dodán a obsluha vyškolena. Jsme přesvědčeni, že je to další pozitivní 
krok ke zlepšení stavu místních komunikací v našem městě.
      Ladislav Urban, ředitel TSM

TSM vyrobily a rozmístily nové lavičky: Na 
Zavadilce vedle domu pečovatelské služby a 
u školní jídelny. Lavičky jsou nového typu a 
provedení. Pro větší trvanlivost jsou žárově 
zinkované a pevně spojené se zemí. Dou-
fáme, že přispějí ke zkvalitnění  odpočinku 
nejen našich seniorů a žáků, ale i občanů 
města.

Ladislav Urban, ředitel TSM

Nový vysprávkový stroj v TSM V šestém díle Infoservisu – Jaroměř 
dnes, se pan ing. Klepsa zmínil o před-
sedkyni BD, která neúnavně mapuje 
nedodělky a závady na celé stavbě.
Zapomněl však pro čtenáře Infoservisu 
dodat, že bez jeho pomoci by se ledy 
nehnuly. Právě ing. Klepsa nese velikou 
zásluhu na celém mapování a řešení 
této nepříjemné věci. Na podzim roku 
2004 vykonával funkci místostarosty a 
jako jediný ze zastupitelů projevil oprav-
dový zájem vyřešit problémy na „Byto-
vém družstvu – padesátka“. Pokud budu 
mluvit za sebe, po dvouleté spolupráci s 
ing. Klepsou jsem přesvědčena, že je ve 
vedení města konečně člověk na svém 
místě. Jako jeden z mála se dívá na 
problém očima těch druhých, neúnav-
ně hledá řešení a cestu (nejen ve věci 
spojené s BD) a to bez ohledu na svoji 
pracovní dobu.
Ráda bych panu ing. Klepsovi touto ces-
tou poděkovala, popřála mnoho sil, pev-
ných nervů a pracovních úspěchů.

Lenka Chwistková

VOLBY  2006
Vážení občané,
na tomto místě Vás průběžně budeme informovat o volbách do Senátu, Parlamentu ČR a 
zastupitelstev obcí. V letošním roce proběhnou současně volby do zastupitelstev obcí a první 
kolo senátních voleb v termínu 20. a 21. října 2006. V případě druhého kola senátních voleb je 
termín stanoven na 27. a 28.října 2006.

Volby do Senátu Parlamentu ČR
Občané, kteří nebudou moci volit ve volebním okrsku, v jehož stálém seznamu jsou zapsáni 
mohou požádat o vydání voličského průkazu na Městském úřadě v Jaroměři, odbor organizač-
ní a vnitřních věcí – evidence obyvatel, dveře 123, I.poschodí  u p.Věry Vojtěchové.
Volební průkaz pro volby do Senátu se vydává pouze voličům zapsaným ve stálém seznamu 
ve volebním obvodu, kde jsou vyhlášeny volby.

Podání žádosti: písemné podání žádosti opatřené úředně ověřeným podpisem voliče od 
21.7.2006 do 13.10.2006 
Vyzvednutí voličského průkazu: osobně voličem nebo osobou, která prokáže plnou moc s 
ověřeným podpisem žádajícího voliče nebo jej zašle v termínu od 5.10.2006 do 18.10.2006 

Upozornění: V případě, že volič žádá o zaslání průkazu voliče, je nutné uvést úplnou adresu 
pro korespondenci. 

Odbor organizační a vnitřních věcí

Nové lavičky
V červenci 2006 vydalo Město Jaroměř 
a Městské muzeum Jaroměř s finanční 
podporou Královéhradeckého kraje pub-
likaci s názvem Václav Novák – Chrám 
sv. Mikuláše v Jaroměři. Jedná se o 
knihu fotografií, dlouholeté dílo, které 
ve 126 černobílých fotografiích podrob-
ně zachycuje staletou historii staveb-
ních proměn vzácné gotické památky. 
Seznamuje nás s výtvarnými umělec-
kými skvosty interiéru i s jednotlivými 
architektonickými detaily. Kniha přibližu-
je zájemcům, mimo stěžejní objekty, ty 
neznámé, běžně neviditelné části chrá-
mu. K dostání je v jaroměřském knihku-
pectví Na velké podsíni na náměstí ČSA 
a také v Informačním centru Jaroměř.

Nová kniha
Václava Nováka

Pozvání pro všechny
josefovské děti

Dne 9.9.2006 ve 14 hod
se koná

 ODPOLEDNE PRO DĚTI
na hřišti u Zákl. školy v Josefově! 

Akce v rámci projektu 4U2 bude 
pořádána pro děti 2x do měsíce. 
Příští termín je 16.9.2006 a termíny 
dalších měsíců budou zveřejněny! 

Za 4U2 Simona Kořenská



DŮLEŽITÁ TELEFONNÍ
ČÍSLA

 LÉKAŘSKÁ SLUŽBA PRVNÍ
 POMOCI PRO DĚTI A DOROST

   491 601 771
 LÉKAŘSKÁ SLUŽBA PRVNÍ
 POMOCI PRO OSOBY  STARŠÍ
 15-TI LET

   491 489 611
   491 489 612
Tyto lékařské služby jsou dostupné:
Po - Pá   16:00 - 22:00
So - Ne     8:00 - 22:00

Požární stanice HZS Jaroměř

  491 814 850
Havarijní služba městského
úřadu Jaroměř odboru životního
prostředí (služba v případě ekologické 
havárie)

	 	 724 179 373
Technické služby města

  491 812 792
  737 207 284
Veřejné osvětlení CITELUM, a.s.

  800 101 109
MěVak s. r. o. Jaroměř
(poruchová služba pro vodovody
a kanalizace)

  491 813 006
  603 477 470

Východočeská plynárenská a. s.
(havarijní a poruchová služba)

   12 39
VČE a. s. (poruchová služba)

  840 850 860
ČESKÝ TELECOM a.s.
(ohlašovna poruch)

           13 129

 HASIČSKÝ ZÁCHRANNÝ SBOR

        150
 POLICIE ČESKÉ REPUBLIKY

        158
 ZÁCHRANNÁ SLUŽBA

        155
 Univerzální mezinárodní linka

 krizové pomoci       112

 MĚSTSKÁ POLICIE Jaroměř

            491 810 865
            604 275 718
 POLICIE ČR, služebna Jaroměř

            491 813 333
 případně:        158

Odbor investic
a regionálního rozvoje

- Informační panely – ekologická osvěta
- Kanalizace v ulici 5. května
- Kanalizace v ulici Labská
- Kamerový systém II. etapa
- Převěs v Nádražní ulici (kabel) 
- Chodník u PČR-TGM 
- Průtah Josefov - chodníky
- Průtah Josefov – vodovod
- Průtah Josefov – veřejné osvětlení
- Průtah Josefov – zemní práce
- Fasáda muzea – dokončení soklu
- Městské divadlo č.p. 240 – schodiště
- Program regenerace:
    - Měšťanský dům, nám.ČSA
      č.p. 49 - střecha
    - Dvojitá kasárna bastionu č. III
      (střecha)
    - Dvojitá kasárna bastionu č. III 
      (okna)
    - Radnice č.p. 110 – oprava 
      střechy (část do dvora)
    - Drobné stavební památky
    - zhotovení dvou písk. váz 
      (čučků) na hřbitov
    - vybavení meteorologického
      sloupu
- Chodník Královédvorská 
- Rekonstrukce ulice Hrubínova 
- Kasárna důstojnická č.p. 9
  (střecha ZŠ)
- Bezbariérový vstup do č.p.3 na nám. ČSA
- Kanalizace Slovenská 
- Opravy chodeb pevnost Josefov 

V polovině srpna bude zahájena oprava 
schodiště divadla a tím bude dokončena 
kompletní oprava fasády divadla.
V současné době probíhá  výběrové 
řízení na akci „Oprava ulice Hrubínova“. 
Je předpoklad zahájení prací k 1. září a 
dokončení stavby bude do 15. listopa-
du.
„Důstojnická kasárna č.p. 9 – střecha 
ZŠ“ stavba byla zahájena začátkem 
prázdnin, dokončena bude koncem 
prázdnin. Bude provedena kompletní 
oprava střechy (krovu, střešních latí, 
bude položena nová střešní krytina a 
oplechování).

Přehled akcí, které 
zajišťuje OIRR na rok 2006

Projekt Dobrovolnictví 
absolventů 

realizovaný Občanským 
poradenským střediskem,

o.p.s. Hradec Králové
V současné době se setkáváme s no-
vým fenoménem – nezaměstnaností. Ta 
si nevybírá a může postihnout každého 
z nás. Je jí úplně jedno, zda nás zasáh-
ne na začátku, uprostřed nebo na konci 
kariérního života. Nevyřčenou prav-
dou však zůstává, že zásah, který nás 
zastihne na začátku kariéry, je zřejmě 
zásahem nejtvrdším. Mladý člověk, kte-
rý stojí na prahu života pln očekávání a 
ideálů, dost dobře nechápe, proč právě 
on, vzdělaný a dychtící po práci, žádnou 
nemá. Není mu jasné, proč u většiny 
konkurzů slyší „Jste mladý, vzdělaný a 
my bychom Vás možná i vzali, ale chybí 
Vám praxe!“

My nabízíme řešení! Náš projekt pod-
porovaný Evropskou unií – ESF a stát-
ním rozpočtem ČR se jako nový nástroj 
aktivní politiky snaží zprostředkovat 
nezaměstnaným absolventům a studen-
tům praxi formou dobrovolnické činnosti 
v souladu s jejich vzděláním a zájmy. 
Absolventi s všeobecným vzděláním 
získají profesní specializaci, budou se 
orientovat v mezilidských vztazích a 
hlavně znovu naleznou smysl své pro-
fesní přípravy.
Dobrovolnickou činnost lze vykonávat v 
libovolných oblastech zájmu dobrovolní-
ka: činnost s dětmi a mládeží, kultura a 
vzdělávání, činnost se zdravotně handi-
capovanými, činnost se seniory; i další 
oblasti nevýdělečných aktivit – například 
muzea nebo knihovny, dobrovolnická 
činnost spočívající v práci se zvířaty 
nebo činnost v organizacích zabývají-
cích se ochranou přírody. 
Po absolvování minimálně 60 hodin v 
organizaci dobrovolník získá osvědče-
ní a hodnocení činnosti, bude mu rov-
něž uhrazen vzdělávací kurz. V případě 
dojíždění má nárok na proplacení ces-
tovních nákladů. Za 5 měsíců bylo zapo-
jeno 55 dobrovolníků z okresů Hradec 
Králové, Náchod, Jičín a Trutnov, kteří 
odpracovali více než 1 000 dobrovol-
nických hodin. Čtyři dobrovolníci získali 
placené místo přímo v organizaci, kde 
vykonávali dobrovolnickou činnost, další 
získali pracovní uplatnění v jiných orga-
nizacích.

Více informací na www.ops.cz, tel. 498 
500 346, 736 472 676 (Občanské pora-
denské středisko, Dobrovolnická infor-
mační kancelář, Veverkova 1343 Hra-
dec Králové) nebo přímo na pobočce 
v Náchodě, Hálkova 432, tel. 491 421 
723; 736 472 678


